
Grønlandsudvalget

Til: Miljøministeren

Dato: 20. september 2013

Udvalget udbeder sig ministerens besvarelse af følgende spørgsmål:

GRU alm. del

Spørgsmål 117
I Statsrevisorernes Beretning om Danmarks indsats i Arktis (september 2013)
oplyser Geodatastyrelsen, at den nuværende opmåling og produktion af sø-
kort ikke fuldt ud opfylder det aktuelle og stigende behov for nøjagtige søkort i
takt med den stigende sejlads med f.eks. krydstogtsskibe i Grønland, samt at
Forsvaret er enig i Geodatastyrelsens vurdering. Geodatastyrelsen oplyser
endvidere, at det vil kræve store investeringer, hvis der i et større omfang skal
foretages nye søopmålinger og produceres nye søkort over de grønlandske
farvande i løbet af få år. Er ministeren enig i Geodatastyrelsen samt Forsva-
rets ovennævnte vurdering? Og hvordan vil ministeren sikre de nødvendige
investeringer, der skal til for i større omfang at foretage søopmålinger og pro-
ducere de søkort over farvandet i Grønland, der fremadrettet kræves for at
opfylde det aktuelle og stigende behov for nøjagtige søkort?

Spørgsmålet er stillet efter ønske fra Sara Olsvig (IA).
Svaret bedes sendt elektronisk til spørgeren på Sara.Olsvig@ft.dk og til ud-
valg@ft.dk.

På udvalgets vegne

Sara Olsvig
formand
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